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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
 
IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Núm.: 9/2014 
Caràcter: ordinària 
Data: 7 d’agost de 2014 
Convocatòria: primera 
Horari: de 20.00 a 22.18 
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde (CiU) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, primer tinent d’alcalde (CiU) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, segona tinent d’alcalde (L'EST) 
Sr. Andrés Navarrete i Quirós, tercer tinent d’alcalde (PP) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, quarta tinent d’alcalde (CiU) 
Sr. Genís Dalmau i Burgués, cinquè tinent d’alcalde (L'EST) 
Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor (CiU) 
Sra. Sandra Pibernat i Busquets, regidora (L'EST) 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Dolors Bassa i Coll, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Marc Calvet i Martí, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Laia Coll i Aguilera, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Lluís Coll i Torrent, regidor (UPM-PM) 
Sra. Caterina Matas i Mercader, regidora (UPM-PM)  
Sr. Narcís Noguer i Daurell, regidor (UPM-PM) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET)  
Sr. Francesc Ferrer Giménez, regidor no adscrit 
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Pere Serrano i Martín, secretari  
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el Sr. alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar els assumptes 
inclosos en l’ordre del dia de la convocatòria: 
 

A) Part resolutiva  
 

1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió núm. 8/2014, de 2 de juliol. 
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2. Aprovar el Compte general de la corporació corresponent a l’exercici de 2013. Exp. 

G109.1-1/14 (Serveis Econòmics). 
 

3. Aprovar inicialment la modificació puntual del PGMO en referència a la regulació de 
la implantació dels centres de culte. Exp. H102.2-1/14 (Secretaria). 

 
4. Aprovar definitivament la declaració com a parcel·la sobrera de la finca de la part 

posterior del carrer Illes, 71, de l’Estartit. Exp. 952/13 (Secretaria). 
 

5. Concedir el guardó de la Medalla del Montgrí de l’any 2014. Exp. P114.2-1/14 
(Cultura). 

 
6. Donar compte de l’aprovació del Decret 106/2014, de 22 de juliol, pel qual 

s’aprova la constitució de l’entitat municipal descentralitzada de l’Estartit, en el 
terme municipal de Torroella de Montgrí. Exp. 703/11 (Secretaria). 

 
7. Aprovar la moció presentada pel grup municipal d’Esquerra Republicana de 

Catalunya en relació amb la implementació de l’entitat municipal descentralitzada 
de l’Estartit. Exp. 703/11 (Secretaria). 

 
8. Aprovar la moció a favor de l’adhesió de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí al 

Pacte del Baix Empordà pel dret a decidir. Exp. A112.1-2/14 (Secretaria). 
 

9. Donar compte de la Sentència del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 2 de 
Girona (UPSD Cont. Administratiu 2) en el marc del recurs núm. 307/2010, 
interposat per Josep Darnés Alabau i Pilar Mont Jordà contra l’Ajuntament de 
Torroella de Montgrí. Exp. 778/10 (Secretaria). 

 
10. Donar compte de resolucions dictades en matèria de personal. Exp. 158/14 

(Secretaria). 
 

11. Assumptes urgents. 
 

B) Part de control 
 

12. Donar compte dels decrets de l’Alcaldia i de les regidories delegades del núm. 
1523 al núm. 1848, corresponents al període comprès entre el 16 de juny de 
2014 i el 15 de juliol de 2014. 

 
13. Precs i preguntes. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
A) PART RESOLUTIVA  
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 8/2014, DE 2 DE JULIOL 
 
D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el 
Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. secretari, que pregunta si algun membre de la Corporació ha 
de formular alguna observació a l’acta de la sessió que s’ha distribuït amb la convocatòria.  
 
Sotmesa a votació l’acta, s’aprova per unanimitat. 
 
Sr. Gregori Sarquella: manifesta que a dia d’avui encara no s’ha penjat l’acta del Ple de juliol a 
la web de l’Ajuntament. S’hauria de penjar per facilitar la transparència i participació.  
 
 
2. APROVAR EL COMPTE GENERAL DE LA CORPORACIÓ CORRESPONENT A L’EXERCICI DE 
2013. EXP. G109.1-1/14 (SERVEIS ECONÒMICS) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 31 de juliol de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
«Per Decret de l'Alcaldia núm. 1249/2014, de 12 de maig de 2014, s’inicia la tramitació 
administrativa del Compte general per retre els estats i comptes de l’Ajuntament de Torroella de 
Montgrí corresponents a l’exercici de 2013. 
 
Per acord de la Junta de Govern de l’Organisme Autònom de Can Quintana-Museu de la 
Mediterrània, adoptat en la sessió ordinària núm. 5/2014, de 5 de maig de 2014, es van retre 
els comptes de l’esmentat ens, corresponents a l’exercici de 2013 i es van remetre a 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí. 
 
Sobre la base d’aquests comptes, la Intervenció va formar el Compte general de la corporació 
corresponent a l’exercici de 2013 i n’emet el corresponent informe preceptiu amb data 14 de 
maig de 2014 per adreçar-lo a la Comissió Especial de Comptes.  
 
Emès informe favorable per la Comissió Especial de Comptes en la sessió de 29 de maig de 
2014, el Compte, amb l’informe de la Comissió, es va exposar al públic, mitjançant la 
publicació d’un edicte al Butlletí Oficial de la Província núm. 108, de 6 de juny de 2014, i al 
tauler d’anuncis de la corporació, per un termini de quinze dies hàbils, durant els quals i vuit 
més els interessats van poder presentar-hi reclamacions, objeccions o observacions. 
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Atès que durant el termini assenyalat no se n’ha presentat cap. 
 
Vist l’informe d’Intervenció de 14 de juliol de 2014. 
 
Vist el que disposen els articles 22.2 e) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases 
del règim local; 52.2 f) del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat 
pel Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril; 212 i 223 del Text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, i 3 b), 4.1 i 41.4 de 
la Llei 18/2010, de 7 de juny, de la Sindicatura de Comptes, i les regles 97 a 104 de l’Ordre 
EHA/4041/2004, de 23 de novembre, per la qual s’aprova la Instrucció del model normal de 
comptabilitat local. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple, l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar el Compte general de la corporació corresponent a l'exercici de 2013. 
 
2n. Retre el Compte general a la Sindicatura de Comptes de Catalunya i al Tribunal de 
Comptes». 
 
Intervencions: 
 
Sr. Lluís Coll: nosaltres hem anat fent el seguiment dels comptes del 2013 i realment ja en 
aquell moment va tenir vot favorable i com que és un punt de tramitació comptable, donem un 
vot de confiança a l’equip econòmic de l’Ajuntament.  
 
VOTACIÓ: queda aprovada la proposta per majoria absoluta del següents vots: 
A FAVOR: ERC (Sr. Josep M. Rufí; Sra. Dolors Bassa; Sr. Marc Calvet i Sra. Laia Coll).  
UPM (Sr. Lluís Coll; Sra. Caterina Matas; Sr. Narcís Noguer). 
CIU (Sr. Jordi Cordon; Sr. Francesc Puig; Sra. Núria Bosch; Sr. Joan Ramon Aladid); 
L’EST (Sra. Sílvia Comas; Sr. Genís Dalmau; Sra. Sandra Pibernat) 
PP (Sr. Andrés Navarrete)  
regidor no adscrit (Sr. Francesc Ferrer) 
EN CONTRA: - 
ABSTENCIÓ: COET (Sr. Gregori Sarquella) 
 
 
3. APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGMO EN REFERÈNCIA A LA 
REGULACIÓ DE LA IMPLANTACIÓ DELS CENTRES DE CULTE. EXP. H102.2-1/14 
(SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 31 de juliol de 2014, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
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“Vist que la revisió del Pla general municipal d’ordenació (PGMO) de Torroella de Montgrí va ser 
aprovada definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 
2001 (i Text refós aprovat pel Ple de la corporació, en la sessió de 29 d’agost de 2001, i 
definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002), i 
publicada al DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002. 
 
Vista la proposta de modificació puntual de la normativa del PGMO de Torroella de Montgrí en 
referència a la regulació de la implantació dels centres de culte, formulada per l’Ajuntament i 
redactada pels Serveis Tècnics Municipals, amb data juliol de 2014. 
 
Vist l’informe de Secretaria, de data 15 de juliol de 2014. 
 
Vist que l’objecte d’aquesta modificació és el següent: 
 
a) d’una banda, establir i concretar com es poden implantar en les diferents zones edificables 

previstes en el PGMO en el terme municipal de Torroella de Montgrí que tenen aquest ús 
socio-cultural admès, els usos religiosos de nova creació, tot tenint en compte la legislació 
sectorial en matèria de centres de culte, i quina serà la dotació mínima respecte les places 
d’aparcament. 

 
b) D’altra banda, possibilitar l’adequació de la corresponent llicència o comunicació municipal 

dels centres de culte preexistents que disposen de locals que presten serveis religiosos amb 
normalitat i sense problemes, i l’adaptació d’aquests locals a les exigències de la llei i al 
reglament dels centres de culte. 

 
Atès que, d’acord amb l’article 14.2 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament formular la redacció i 
tramitació d’aquesta modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana. 
 
Atès que, d’acord amb els articles 85.1 i 96 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament l’aprovació inicial i 
provisional d’aquesta modificació puntual, mentre que l’aprovació definitiva correspon a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona (art. 80.a). 
 
Ateses les determinacions del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya (TRLU), del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual 
s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme de Catalunya (RLU), i dels articles 22.2.c) i 
47.2.ll) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local (LRBRL). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord:  
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1r. Aprovar inicialment la modificació puntual de la normativa del PGMO de Torroella de Montgrí 
en referència a la regulació de la implantació dels centres de culte, formulada per l’Ajuntament i 
redactada pels Serveis Tècnics Municipals, amb data juliol de 2014. 
 
2n. Suspendre, pel termini d’un any, d’acord amb l’article 73.1 del Decret legislatiu 1/2010, de 
3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, l'atorgament de llicències noves 
de parcel·lació de terrenys, d'edificació, ampliació, rehabilitació de construccions, d'instal·lació o 
ampliació d'activitats, per a aquelles activitats d’ús religiós o de centres de culte, a tot l’àmbit 
del terme municipal, d’acord amb el plànol grafiat de zonificació que consta a l’expedient.  
 
3r. Sotmetre aquest acord a informació pública, mitjançant anunci que s’inserirà al BOP, al diari 
El Punt, al tauler d’anuncis de la corporació i a la pàgina web d’aquest Ajuntament, pel termini 
d’un mes, i podrà ser examinat durant aquest període per tal de presentar les al·legacions o 
reclamacions que es considerin pertinents, termini que, tal com determina la disposició 
addicional desena del Decret legislatiu 1/2010, s’amplia en un mes més, donat que l’exposició 
pública coincidirà parcialment amb el mes d'agost.  
 
4t. Sol·licitar els informes preceptius als organismes següents afectats per raó de llurs 
competències sectorials:  
 

- Direcció General d’Afers Religiosos, del Departament de Governació i Relacions 
Institucionals, de la Generalitat de Catalunya”. 

 
Intervencions: 
 
Sr. Francesc Ferrer: personalment crec que cal fer les coses bé i amb més calma. Caldria haver 
concretat més a on es poden posar els centres de culte. Crec que les coses s’han fet malament 
per anar de pressa, s’hauria d’haver consultat els col·lectius afectats, per tant entenc que hi ha 
hagut poc diàleg, hi ha hagut pressa i s’ha esperat a l’últim moment. Crec que el diàleg és molt 
important.  
 
Sr. Gregori Sarquella: El que avui pretén aprovar aquest equip de govern és una normativa en 
relació als centres de culte que pràcticament vulnera el dret a la instal·lació d’un nou centre de 
culte degut a la incorporació de requisits pràcticament inviables. I en cap cas, contemplen la 
participació ciutadana que hem demanat en relació a aquest afer. 
El mateix cas però en sentit contrari, es a dir, sense cap restricció, es va donar en l’anterior 
mandat amb la creació del centre de culte musulmà a Torroella. En aquell cas es van donar 
totes les facilitats possibles i tampoc es va comptar amb la participació 
ciutadana (tal i com havíem demanat des de COET). 
En ambdues ocasions el que demanem es que es contempli la voluntat del poble. 
Des de COET hem manifestat la nostra voluntat d’apropar la política al poble, fent partícips als 
ciutadans en les grans decisions. 
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Doncs considerem que aquest és un afer sensible i a tal efecte creiem que el poble ha de 
poder expressar la seva voluntat. 
Per tant, proposem que s’incorpori un article que contempli la realització d’una consulta popular 
per determinar la instal·lació de nous centres de culte. 
Aquesta normativa suposa adaptar la Llei de centres de culte i el seu desenvolupament 
a Torroella. 
Com a normativa genèrica preveu una sèrie de requisits que poden ser modelats per a la seva 
adaptació a la realitat del municipi on s’apliqui. 
En aquest cas, s’han utilitzat els requisits més restrictius en relació a la mobilitat i a 
l’àmbit urbanístic. 
El cas més evident de criteri restrictiu és sol·licitar que es contempli la instal·lació d’una plaça 
d’aparcament per cada 10 persones d’aforament. Això suposaria pràcticament haver d’instal·lar 
una planta soterrània d’aparcament amb el cost econòmic que això suposa. 
 
Sra. Caterina Matas: la Llei 16/2009 i el Reglament de desplegament d’aquesta llei, el Dret 
94/2010, regulen la normativa referida als centres de culte. 
 
El preàmbul d’aquesta llei ens recorda que la Carta dels drets fonamentals de la Unió Europea, 
la Carta europea de salvaguarda dels drets humans, la Constitució i la legislació específica 
promulgada per la Generalitat de Catalunya reconeixen el dret fonamental de llibertat religiosa i 
el dret de llibertat de culte, dret pel qual ha de vetllar l’Administració pública. 
 
La llei catalana al respecte estableix que “en el termini de 10 anys els municipis han d’adequar 
llur planejament general al contingut de l’article 4“. 
 
És en aquest marc que interpretem la Modificació puntual del PGMO del municipi que avui es 
presenta al Ple.  
En aquest sentit felicitem l’equip de govern per avançar en el reconeixement del dret a la 
llibertat de culte de les diferents comunitats religioses i, per tant, el reconeixement del dret legal 
a l’existència de centres de culte més enllà dels centres de culte inclosos en l’Inventari del 
Patrimoni Cultural Català. 
 
Respecte al contingut de la proposta de Modificació 
 
Aquesta modificació no és prou valenta per –en aplicació de l’article 4. de la llei– regular en el 
planejament urbanístic general i derivat la previsió de sòl amb destinació a sistema urbanístic 
d’equipament comunitari en el qual s’admeti, entre altres usos, l’ús religiós de nova 
implantació. 
 
La modificació que avui es presenta es limita a: 
 
1. Introduir requisits per a la implantació de nous centres de culte en aquelles zones del 
municipi on el PGMO reconeix l’ús socio-cultural, un d’ells el religiós.  
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2. Afegir a les normes urbanístiques del PGMO una nova disposició transitòria, la vuitena, per a 
regular l’adequació a la normativa vigent del centres de culte preexistents. 
 
En tot cas, els requisits introduïts són més exigents, i en conseqüència restrictius, respecte la 
Llei i el Reglament. 
 
Valoració de diferents aspectes del contingut del document de la modificació  
 
a)  Requeriment de presentació d’un estudi d’avaluació de la mobilitat generada 
 
 Pàg. 7, primer paràgraf  

- “D’acord amb l’art. 3 del Decret 344/2006, de 19 de setembre, no han de contenir un estudi 
d’avaluació de la mobilitat generada les modificacions del planejament general que no 
comportin una nova classificació de sòl urbà o urbanitzable, que no és la finalitat de la present 
modificació“. 
 
 Art. 7 de la Llei, pàg. 56514 

“Per la implantació de centres de culte … que tinguin una superfície construïda superior a mil 
m2 o un aforament previst per a més de cinc-centes persones, tant en edificis de nova planta 
com en edificis existents, … ha de contenir un estudi de mobilitat generada …” 

 
 Art. 27 c) del Reglament, pàg. 56520 “En els municipis de més de 20.000 habitants és 

preceptiu l’informe dels serveis de circulació municipal, …“. 
 
No obstant, la modificació diu: 
 
 Pàg. 20, 2. “L’Ajuntament podrà sol·licitar als promotors l’estudi de mobilitat generada”. 

 
 Pàg. 15 , quart paràgraf.  “Amb caràcter general a les zones qualificades amb la clau IM i IG 

(zona industrial)… Prèviament a l’atorgament de la llicència, …, L’Ajuntament sol·licitarà als 
promotors l’estudi de l’avaluació de mobilitat generada”. 
 
Per tant, queda demostrat que l’exigència del requisit és superior a la llei. Que cadascú ho 
interpreti. 
 
b)  Requeriment de presentació d’un pla especial  
 
El Reglament que desplega la Llei de centres de culte preveu amb caràcter general la 
presentació, tramitació i aprovació d’un pla especial i per tant aquest requeriment s’incorpora al 
text de la present modificació exceptuant-ne  les zones IM i IG. (pàg. 16, 2n paràgraf  “Tota 
vegada que aquesta és la zona en la qual aquesta modificació pretén que es puguin atorgar 
llicències sense la tramitació prèvia d’un pla especial“). 
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Nosaltres ens preguntem si ens trobem davant un gest de generositat? o una intenció de 
direccionalitat d’ubicació dels nous centres de culte a la zona industrial?   
 
c)  Regulació dels aparcaments 
 
La previsió de places d’aparcaments es pot determinar en funció de dos paràmetres: els m2 
construïts i/o l’aforament de persones.  
 
La modificació exposa “Es fixarà també una nova ràtio d’aparcaments per superfície per la 
implantació d’aquest ús“-  pàg. 20, 2. 
 
La modificació estableix: 1 plaça aparc./50 m2 

                                   1    “       “     / 10 persones del màxim aforament del local. 
 
El PGMO determina 1 plaça aparc./100 m2, general a totes les zones del municipi. 
La legislació superior determina 1 plaça aparc./10 a 15 persones d’aforament màxim permès. 
 
Per tant, ens trobem també amb un criteri més restrictiu, que, presumptament, té com a 
objectiu dificultar la implantació de centres de culte. 
 
d) Senyor regidor, una sola pregunta per a vostè: hem llegit repetidament el concepte 
implantació en “ús exclusiu“. Ens ho expliqui si li plau. 
 
Abans, però, permeti’ns una última lectura d’un fragment de la Llei 16/2009, dels centres de 
culte. “És evident, doncs, que ni el dret urbanístic ni el dret administratiu municipal no limiten 
“per se“ el dret fonamental de llibertat religiosa, i que les autoritats locals no poden imposar 
més limitacions que les imprescindibles per a preservar els drets fonamentals“. 
 
Sr. Marc Calvet: ens hem llegit la modificació puntual del PGMO que avui porten vostès a 
votació en aquest Ple. 
 
Aquesta normativa que es destina dins de tots els equipaments d'ús socio-cultural 
específicament als centres de culte, estableix moltes exigències i prerequisits per tal de 
implementar un nou centre, però obvia la realitat existent en el municipi i la necessitat de 
donar-hi sortida de forma no només ordenada sinó també  viable. 
 
Nosaltres pensem que complint la normativa de la Generalitat que diu que cal preveure sòl 
destinat a usos religiosos d'acord amb les necessitats de la població, a Torroella de Montgrí això 
es va fer molt abans de la sortida d’aquesta llei situant aquest ús al polígon industrial per ser un 
lloc proper al nucli, un lloc digne i on l’impacte és mínim. Això resol els problemes que s'havien 
generat dins la vila de Torroella, creiem que seria bo aplicar l'exemple i buscar alguns terrenys 
prop del nucli de l'Estartit per tal de donar sortida a les necessitats de la gent que viu allà. 
Buscant una zona que complexi les condicions necessàries. 
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Si facilitem la possibilitat de trobar sortida a situacions que potencialment poden generar 
conflictes, els podrem evitar. Posant-nos una bena als ulls i negant que el món és com és i no 
com ens agradaria tot esperant que les coses s'arreglin per si soles no anirem enlloc. 
 
En alguna altra ocasió els he dit que al seu equip de govern se'ls enquisten els problemes més 
simples, certament aquest no és un problema simple, però tenim la sensació que un cop més 
vostès dirigeixen aquesta situació cap a l'enquistament amb la normativa que avui proposen. 
 
El grup municipal d'ERC no els pot donar suport en aquesta modificació puntual del Pla general, 
els proposem que s'ho repensin i que replantegin la qüestió amb la mirada posada a cercar 
solucions als problemes existents i no a posar traves que els acabaran fent més grans. 
 
Per tot això exposat, el nostre vot serà d'abstenció, doncs creiem que cal actuar al respecte 
però no compartim l'actual modificació. 
 
Sr. alcalde: s’han posat sobre la taula afirmacions en sentit que si anem de pressa o no en fer 
les coses, i si d’informació els arriba o no. S’ha comentat que s’havien d’estudiar les 
ubicacions, i cal dir Sr. Ferrer que la ubicació ja es va resoldre fa uns anys, per tant no és el 
tema de debat. No estem enquistats i es vol regular una activitat que es fa en el municipi sense 
obviar la realitat civil que tenim i buscant les regulacions amb unes restriccions que poden ser 
més o menys exigents, però que s’han de regular per tal de desenvolupar l’activitat amb tota 
normalitat i sense conflictivitat. No entraré a recordar fets com es van viure fa uns anys. Ha 
arribat el moment en què pertoca aprovar una normativa per regular aquesta activitat en el 
poble.  
 
Sr. Francesc Puig: aquesta modificació és molt senzilla. S’han intentat regular els centres de 
culte. Està demostrat, com vam veure amb el c/ Figueres, que és un tema que pot generar 
problemes i per tant això és el motiu de l’ús exclusiu de l’edifici i del pla especial. Volem evitar 
problemes abans no arribin. Potser sí que es restrictiu, però el que hi havia fins ara, és que en 
un edifici a on hi havia 400 persones, només preveia el vigent PGOU places per a 4 
aparcaments i això no és real. Creiem que la zona idònia per implantar els centres és la zona 
industrial.    
 
Per altra part, la modificació és respectuosa amb els centres existents sense pla especial ni pla 
de mobilitat. La llei preveu que no provoqui problemes veïnals. No hi veiem problemàtica i 
creiem que és una simple modificació per evitar maldecaps.  
 
Sra. Cati Matas: en el requeriment de 40 places d’aparcament no hi entraré. Però sí que voldria 
que admetés que vostè ha dit que hi havia 4 places d’aparcament, i això no és veritat, ja que 
inicialment eren 18 i d’acord amb l’aforament no en requereix 40. Per tant, no digui 4, ja que 
no és cert.  
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I per altra banda, m’ha semblat que ha manifestat o barrejat les condicions de la zona industrial 
i les restants. A la zona industrial és cert que no exigeix pla especial, però sí exigeix pla de 
mobilitat.  
 
I després m’ha semblat entendre que deia que el millor lloc a implantar centres de culte és el 
polígon industrial. Li recordo que hi ha 7 zones a Torroella a on s’hi poden instal·lar usos socio- 
culturals essent el religiós un d’ells, com ara la zona de les àrees històriques, la zona de 
condominis de cases aïllades, la zona de condominis de blocs, etc., per tant no només podem 
dir que la zona industrial és l’únic lloc a on es poden implantar.  
 
VOTACIÓ: el punt queda NO APROVAT per 8 vots a favor, 8 abstencions i 1 en contra amb la 
següent votació:  
FAVOR:  

- CIU (Sr. Jordi Cordon; Sr. Francesc Puig; Sra. Núria Bosch; Sr. Joan Ramon Aladid); 
- L’EST (Sra. Sílvia Comas; Sr. Genís Dalmau; Sra. Sandra Pibernat) 
- PP (Sr. Andrés Navarrete)  

Contra: COET (Sr. Gregori Sarquella) 
ABSTENCIÓ:  

- ERC (Sr. Josep M. Rufí; Sra. Dolors Bassa; Sr. Marc Calvet i Sra. Laia Coll)  
- UPM (Sr. Lluís Coll; Sra. Caterina Matas; Sr. Narcís Noguer)  
- regidor no adscrit (Sr. Francesc Ferrer). 

 
 
4. APROVAR DEFINITIVAMENT LA DECLARACIÓ COM A PARCEL·LA SOBRERA DE LA FINCA 
DE LA PART POSTERIOR DEL CARRER ILLES, 71, DE L’ESTARTIT. EXP. 952/13 
(SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 31 de juliol de 2014, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Atès que mitjançant Decret d’Alcaldia de data 20 de setembre de 2013 es va iniciar expedient 
per procedir a la declaració de parcel·la sobrera, propietat d’aquest Ajuntament i qualificada 
com a bé patrimonial, situada al carrer Illes, núm. 71, de l’Estartit. 
 
Atès que en data 20 de setembre de 2013 es va emetre informe de Secretaria sobre el 
procediment i la legislació aplicable en relació amb aquest assumpte. 
  
Atès que en data 23 de setembre es va emetre informe pels Serveis Tècnics Municipals sobre la 
situació física i jurídica del bé. 
  
Atès que el bé consta inscrit a l’Inventari municipal de béns amb el codi 662, d’acord amb 
certificació de data 23 de setembre de 2013. 
  

http://parcel.la/
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Atès que l’expedient s’ha sotmès a informació pública mitjançant anunci al BOP de Girona de 
data 22 d’octubre de 2013.  
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple de la corporació l'adopció del següent 
acord: 
  
1r. Aprovar la declaració de parcel·la descrita com a parcel·la sobrant, de conformitat amb els 
articles 12 i 20 del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del 
patrimoni dels ens locals. 
  
2n. Anotar en el Llibre Inventari de Béns de la Corporació l’alteració de la qualificació jurídica 
que ha patit el bé immoble, i notificar-la al Registre de la Propietat perquè procedeixi a deixar 
constància d’aquest canvi mitjançant els corresponents assentaments o anotacions registrals. 
  
3r. Notificar aquest acord als interessats que hagin comparegut en l’expedient. 
  
4t. Facultar l’alcalde perquè subscrigui els documents que siguin necessaris en ordre a 
l’execució dels acords precedents». 
 
Intervencions: 
 
Sr. Francesc Ferrer: estem avaluant aquesta parcel·la com a sobrant i l’ús que se li podria treure 
és nul. No ho veig desencertat, però faria un prec, ja que aquest ingrés que es generarà es 
destinés a fins socials.  
 
Sr. Gregori Sarquella: El que avui s’aprova, és el primer pas per vendre una parcel·la de terreny 
municipal “a dit”, mitjançant la declaració d’aquesta parcel·la com a “sobrera”. A més, hem de 
manifestar que en el moment de la venda no podrem comentar res perquè no es portarà a ple. 
Per tant, volem dir que: Des de COET hem manifestat sempre la nostra voluntat d’aplicar la 
màxima transparència i igualtat d’oportunitats en qualsevol adjudicació de contracte o 
compravenda, com és el cas d'avui. 
De la mateixa forma que, vam demanar que tots els contractes que fes l’ajuntament es 
realitzessin mitjançant el procediment de concurs públic on qualsevol particular pogués optar-hi 
amb la mateixa igualtat de condicions, i se'ns va denegar; Avui, demanem que es realitzi el 
sistema de subhasta pública per a la venda de patrimoni municipal, donant el mateix dret a 
qualsevol ciutadà perquè pugui optar a comprar aquesta finca. 
 
Hem de deixar enrere l’adjudicació “a dit” de contractes i la venda directe de patrimoni aplicant 
la màxima transparència i igualtat. 
 
Per tant, votarem en contra d’aquesta proposta si l’equip de govern no es compromet a fer una 
subhasta pública. 
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Sra. Cati Matas: el document que presumptament sustenta la legalitat i l’oportunitat de 
l’assumpte que ara tractem és molt breu, dues pàgines i mitja, però, com ja és habitual, està 
mancat de transparència. Ja ens explicarem. 
 
L’objecte d’aquest punt és la declaració com a “parcel·la sobrera“ d’un terreny de propietat 
municipal ubicat a la part posterior del carrer Illes, 71, de L’Estartit, que, tot i trobar-se en la 
vessant de la zona de les esllavissades, té la qualificació de “finca urbana“. 
 
Aquest terreny compleix un dels requisits necessaris per a poder-lo declarar “parcel·la sobrera“: 
l’emplaçament”, emplaçament  que impedeix a l’Ajuntament l’opció de fer-ne un “ús adequat”: 
 
- la finca no disposa d’accés rodat i no afronta amb cap vial públic, 
- té una topografia molt abrupta (amb pendents que sobrepassen el 60%), que dificulta en   

extrem el seu aprofitament, 
- els terrenys estan constituïts per argiles roges, 
- per les característiques topogràfiques i configuració de la finca no és apta per a plantacions 

vegetals, llevat que siguin plantes que formin una xarxa per evitar l’erosió, 
- … 
 
Efectivament, presenta unes característiques que justifiquen la “legalitat” de declaració de 
“parcel·la sobrera”. No tenim cap inconvenient al respecte.  
 
No obstant, la declaració de “parcel·la sobrera” no indica la pèrdua de qualificació d’URBANA, 
JARDINS PRIVATS afectats de risc geològic (clau JPr). 
 
Anem a parlar de la manca de transparència. 
 
UPM vol exposar dues opinions que plantegen dos dubtes al contingut del redactat del 
document i, en conseqüència, requereixen aclariments que sol·licitem al regidor d’Urbanisme i a 
l’alcalde. 
 
Primera. Penúltim paràgraf: 
 
“ Així doncs, vist que … es considera que el més adient és que (aquesta parcel·la sobrera) 
estigui al servei de les finques colindants...“ 
 
En el context que estem tractant, aquesta és una expressió ambigua que no és transparent en 
l‘objectiu final d’aquesta operació urbanística. 
 
Senyor regidor, què significa “estigui al servei de les finques colindants“? 
 
Segona. Últim paràgraf del punt sisè del document.  
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Al nostre entendre, el seu redactat possibilita una interpretació ambigua, per altra banda 
essencial en un futur ús d’ubicació d’alguna edificació en aquest espai. 
 
El paràgraf conclou així: “Així doncs, vist que es tracta d’uns terrenys destinats a jardins privats  
(qualificació urbanística JPr) i que no té un aprofitament privat urbanístic d’ús residencial, es 
considera que el més adient és que estigui al servei de les finques colindants amb un 
aprofitament privat edificable“. 
 
Senyor regidor, ”amb un aprofitament privat edificable”, de què estem parlant? 
 
Senyor regidor, abans de procedir a la votació, pot aclarir-nos de manera fefaent les dues 
preguntes que li hem plantejat? Vostè sap que no hem pogut adreçar-nos al tècnic redactor 
perquè està de vacances amb anterioritat a que tinguéssim coneixement d’aquest document. 
 
Sr. Josep Maria Rufí: gràcies Sr. alcalde. Aquest punt de l’ordre del dia ens genera dubtes 
d’ordre tècnic i jurídic. 
 
No som partidaris de vendre patrimoni municipal. El benefici, a més, serà mínim. 
 
No compartim que aquesta sigui una parcel·la sobrera i que li sigui aplicable aquesta definició 
que aporten els informes extreta del reglament de patrimoni dels ens locals (RPEL): 
 

 
 
Un mur de contenció la travessa. Per tant, una infraestructura pública que cal atendre i fer-ne 
un manteniment regular. Per tant, no entenem aquest punt de l’informe dels Serveis Tècnics: 
 

 
 
Al nostre entendre, l’Ajuntament, en tot cas, hauria de pensar què vol fer amb aquesta zona, hi 
conviuen parcel·les públiques i privades, i, en tot cas, adquirir-ne la propietat. És una actuació 
aïllada sense massa sentit. 
 
I pel que fa al procediment administratiu, entenem que es generen dubtes en el mateix informe 
de Secretaria: 
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Demanem deixar sobre la taula aquest punt i aportar segones opinions al respecte. 
 
El Sr. alcalde demana al Sr. secretari que informi sobre el procediment d’alienació de la 
parcel.la sobrera. Assenyala que trobar una solució en aquest punt no és fàcil i s’ha optat per 
declarar parcel.la sobrera. Pel que fa al tema jurídic administratiu, el Sr. secretari ja ho ha 
explicat i ha diferenciat un bé comunal o patrimonial.  
 
A les peticions de la Sra. Matas, no li sé respondre a les consultes tant tècniques, i en aquest 
sentit li demano disculpes, ja que l’arquitecte en aquests dies el tenim fora.  
 
Sr. Francesc Puig: aquests dos punts que ha dit la Sra. Matas, dir en relació amb el primer que 
la redacció milloraria com l’ha plantejat vostè.  
 
Sra. Cati Matas: perdoni Sr. Puig, jo no he proposat cap redacció.  
 
Sr. Francesc Puig: en cas del concepte edificable, dir que la parcel.la no té un aprofitament 
determinat. 
 
El Sr. secretari intervé per explicar dos aclariments a petició del Sr. alcalde. Per un costat, el 
tema de l’alienació directa i per l’altre, el tema de les majories en el present acord.  
 
En relació amb el procediment d’alienació d’una parcel.la sobrera, s’assenyala que, si bé no és 
objecte del present expedient, d’acord amb el Reglament de patrimoni dels ens locals, el 
procediment exceptua la subhasta com a principi per a l’alienació de patrimoni, en favor de 
l’adjudicació directa, prèvia posada a disposició dels veïns colindants. Per tant, l’Ajuntament no 
estaria fent una licitació a dit, sinó que es limitaria a seguir la legalitat vigent si fos el cas i es 
tramita el corresponent expedient.  
 
Per altra banda, el tema de la majoria queda aclarit en l’art. 20 del mateix reglament, quan 
exigeix majoria absoluta per a l’alteració de la qualificació jurídica dels béns demanials o 
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comunals. A sensu contrari, per a l’alteració de béns patrimonials, només requerirà majoria 
simple. Aquest fet queda corroborat amb la consulta efectuada per part del secretari al company 
i anterior secretari de l’Ajuntament, en tant que s’indica que el bé que ara es declara parcel.la 
sobrera ja va ser objecte d’alteració prèvia amb acord de la majoria absoluta del Ple.  
 
Sr. Lluís Coll: com a cap de grup proposa deixar el punt sobre la taula.  
 
Sr. Francesc Ferrer: crec que millor que ho tinguem tots més clar i entenedor sobre la taula i 
deixar-ho per al proper Ple.  
 
Sr. Josep Maria Rufí: em sumo als meus companys. Estem parlant d’una finca de titularitat 
municipal a on hi ha un mur de contenció, infraestructura pagada amb recursos públics i que 
caldria que continués de titularitat pública.  
 
Sr. Gregori Sarquella: la llei permet adjudicar a les finques colindants i també diu que es pot fer 
per subhasta. Per tant, proposem que es deixi sobre la taula i que sigui per subhasta.  
 
Sr. alcalde: creiem que aquest tema no genera cap dubte jurídicament amb les explicacions del 
secretari, però si hi ha la petició de tots vostès, aquest punt el deixarem sobre la taula, sense 
perjudici de passar-lo al proper Ple, previ informe del secretari de la corporació.  
 
Aquest punt queda sobre la taula. 
 
 
5. CONCEDIR EL GUARDÓ DE LA MEDALLA DEL MONTGRÍ DE L’ANY 2014. EXP. P114.2-
1/14 (CULTURA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Cultura de 
31 de juliol de 2014, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Vist l’informe de l’Àrea de Cultura i Festes, de data 15 de juliol de 2014, el qual diu 
textualment així: 
 
“TEMA: FESTA MAJOR 2014 
ASSUMPTE: MEDALLES DEL MONTGRÍ 2014 
 
L’Ajuntament de Torroella de Montgrí, per acord del Ple municipal del 23 de desembre de 1985, 
concedeix cada any el guardó Medalla del Montgrí a persones, entitats o empreses que s’hagin 
destacat en qualsevol aspecte en bé del municipi. 
 
En aquest sentit, des de l’Àrea de Cultura i Festes proposem les següents persones i entitats 
perquè els sigui concedida la Medalla del Montgrí durant els actes de la Festa Major de 2014: 
 



 

 

 

 

 

 

 

 

 
Ple 9/2014, de 7 d’agost 

 

310 

 

- Al Sr. Louis Carles, alcalde del municipi de Torrelles de la Salanca, entre els anys 1983 i 
2014. 

- Al Sr. Ramon Mascort i Amigó, president i fundador de la Fundació Mascort de Torroella 
de Montgrí. 

- A l’entitat local Associació Llar de Jubilats El Recer de Torroella de Montgrí. 
 
Vegi’s annex al present informe. 
 
ANNEX A L’INFORME MEDALLES DEL MONTGRÍ 2014 
 
 Louis Carles, alcalde de Torrelles de la Salanca entre els anys 1983 i 2014 

 
“Ha de ser un municipi de la Catalunya Sud que tingui semblances amb el nostre. Ha de ser un 
poble que sigui sensible envers el territori i a l’agricultura i amb una atenció especial cap a la 
cultura. Si pot ser, ha de ser un poble amb un alcalde jove, amb il·lusió per fer que el seu 
municipi avanci. Voldria trobar un poble així per agermanar-nos-hi i emprendre una relació 
d’amistat, fraternitat i col·laboració”.  
 
Aquest era el desig de l’alcalde de Torrelles de la Salanca (Llenguadoc-Rosselló), Louis Carles, 
l’any 1990, quan tenia al cap l’agermanament de Torrelles amb un municipi de Catalunya. 
Aquell mateix any, per la Festa Major de Sant Genís, l’aleshores alcalde de Torroella de Montgrí, 
Albert Bou, i l’alcalde de Torrelles de la Salanca, Louis Carles van formalitzar l’agermanament 
entre els dos municipis. Avui, vint-i-cinc anys després, l’agermanament continua ben ferm, amb 
una amistat que s’ha anat cultivant amb els anys, però sobretot amb una idea compartida de 
municipi que té en el territori, la cultura i les persones la seva essència. 
 
Louis Carles, nat a Torrelles l’any 1955 en una família d’agricultors, de ben jovenet va 
col·laborar en l’explotació agrícola dels seus pares. Els estudis de batxillerat els cursà al Lycée 
Arago de Perpignan del qual avui forma part de l’amical d’antics alumnes. L’any 1975 acaba els 
seus estudis d’Economia a la Facultat de Perpinyà, just per anar a fer el servei militar a la 
població de Lodève (Llenguadoc-Rosselló). L’any 1977, torna del servei militar i es casa amb la 
que serà la seva companya inseparable Marie-Françoise, amb qui tindrà dos fills, l’Emma 
(1984) i Pierre (1986). En Louis Carles té també dos nets, l'Anna i en Joan.   
 
Fou escollit alcalde de Torrelles de la Salanca l’any 1983 i serà reelegit en totes les 
convocatòries electorals que vindran (1989, 1995, 2001 i 2008) fins que l’any 2014, decideix 
deixar la vida de la política local. Han estat trenta-un anys d’entrega i dedicació incondicional al 
seu poble i a la seva gent. 
 
La gestió de Louis Carles a Torrelles de la Salanca ha estat estretament vinculada als valors que 
aporten el territori, el patrimoni i les persones. Es podria dir que el projecte de municipi de 
Torrelles i de Torroella, al llarg d’aquests vint-i-cinc anys, ha seguit camins paral·lels. 
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Louis Carles ha estat i serà un excel·lent ambaixador del nostre municipi. Ho és perquè estima 
Torroella i la seva gent com un torroellenc més. És un enamorat del patrimoni natural del nostre 
poble, com també és un gran coneixedor del patrimoni arquitectònic torroellenc. Una de les 
coses que més li agrada és fer un passeig pels carrers de la nostra vila i viure el batec comercial 
que s’hi respira, amb els comerços oberts i l’agitament dels carrers. No hi ha any que es perdi 
la Festa Major de San Genis, amb el pregó i el sopar popular, o els concerts de música del 
Festival de Torroella de Montgrí. 
 
Com a persona amant de la cultura, la gestió de Louis Carles al seu municipi ha estat molt 
vinculada a la música, l’art i l’arquitectura, com es pot apreciar en diferents projectes que ha 
endegat al llarg del seus anys com alcalde: Festival Tous Yeux, Tout Torreilles, la Médiatheque 
Claude Blazy o la renovació urbanística que ha experimentat el municipi de Torrelles i la 
protecció que s’ha fet del patrimoni arquitectònic, amb l’ermita de Juhègues com a joia més 
preuada. 
 
La vida de Louis Carles no es pot comprendre sense l’esport del rugbi. Des de l’any 1975 ha 
estat vinculat a la direcció de club de Torrelles, avui S.C.R.XV, la unió de tres pobles, Torreilles, 
Canet de Rosseillon i Sainte Marie. La seva estima i tasca en favor del rugbi fou reconeguda per 
la Federació Francesa de Rugbi que li entregà la medalla d’aquest esport.   
 
Des de la creació de l’agermanament, Louis Carles va establir llaços d’amistat amb la gent de 
Torroella. Els punts de connexió que esmentàvem al principi, ben segur van fer que els joves 
Albert Bou i Louis Carles connectessin de seguida i posessin els fonaments d’una gran amistat. 
Les comissions de treball de l’agermanament que es van formar l’any 1989, van fer que 
persones d’ambdós municipis establissin vincles d’amistat que avui encara perduren. 
 
Avui, l’agermanament entre els municipi de Torrelles i Torroella continua ben viu. Són moltes les 
entitats de Torroella de Montgrí (Associació Sardanista Continuïtat, Amics dels Gegants i dels 
Capgrossos de Torroella de Montgrí, Grallers del Montgrí, Club de Petanca, Bàsquet Club 
Torroella, Rugbi Club Senglars, Escola Guillem de Montgrí, Escola Portitxol, i altres que ens 
deixem) que d’una manera o altra han participat en projectes de Torrelles de la Salanca. Cada 
any ambdós municipis dissenyen un programa d’activitats pluridisciplinar a realitzar que donen 
sentit a l’agermanament. 
 
Louis Carles ha dedicat la seva vida al bé públic amb la seva tasca al capdavant del nostre 
municipi germà Torrelles de la Salanca, però a més, per la seva sensibilitat i compromís envers 
la cultura, la defensa del territori i l’estima per les persones, ha estat el millor ambaixador que 
podia tenir el poble de Torroella de Montgrí – l’Estartit. 
 
 Ramon Mascort Amigó, president de la Fundació Mascort 

 
“Tot el que es faci per salvar el paisatge em sembla que és poc. És un deure molt important que 
tenim els ciutadans del nostre temps». Amb aquestes paraules recollides d’una entrevista feta 
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pel diari Punt Avui el mes de setembre de 2010, podem entendre el tarannà de Ramon 
Mascort.  
 
Ramon Mascort Amigó va néixer a Barcelona en el si d’una família de profundes arrels 
torroellenques. Des de finals del XVIII els Mascort ja vivien a Torroella, quan Agustí Mascort 
Plana s’hi va instal·lar com a farmacèutic provinent de Palafrugell. 
 
La seva infantesa va transcorre entre Barcelona i Torroella, on, després de la guerra civil, es van 
instal·lar durant els estius a la casa de l’àvia paterna; la casa que avui anomenem Casa 
Galibern, en record del seu besavi, Ramon Galibern, que va renovar la casa el 1875, i que és 
seu de la Fundació Mascort.  
 
Va estudiar dret a la Universitat de Barcelona i ha exercit d’advocat en el seu propi despatx 
professional fins a l’actualitat, assessorant empreses, gremis i entitats. 
 
Paral·lelament, ha estat un gran impulsor en la creació d’empreses turístiques com el Càmping 
Castell Montgrí, l’Alauda-Jocs (a l’Estartit), el Camping Castell Mar (a Castelló d’Empúries) i 
altres empreses culturals com Lynx Edicions, dedicada a la publicació de guies i monografies 
sobre la natura, fauna i flora.  Cal destacar la del Handbook of the Birds of the World, una 
enciclopèdia sobre totes les especies d’aus del món, en 17 volums, publicada en anglès, 
distribuïda a mes de 170 països, i reconeguda i premiada per a multitud d’institucions 
internacionals. 
 
D’altra banda, també ha estat el fundador al 2007 de la Fundació Mascort, interpretant vells 
sentiments i il·lusions familiars, tant del seu pare Ramon Mascort Galibern, com del seu oncle 
pintor José M. Mascort Galibern, els quals el van introduir en el món de l’art i el col·leccionisme.  
 
En aquest món, s’inicià de ben petit, col·leccionant des de capses de mistos a boles per jugar, 
fins que ha aconseguit aplegar ceràmica antiga, gravats, fotografies ... amb quina contemplació 
ens obsequia gratuïtament en cada nova exposició, així com a la publicació de llibres i catàlegs. 
 
La Fundació Mascort, des de la seva fundació, treballa els objectius de difondre el coneixement 
de la història, donar suport al coneixement i la comprensió de l’art i ajudar a defensar la natura. 
Coneixement, art i natura segurament són els elements que han acompanyat la vida de Ramon 
Mascort. Torroella de Montgrí té avui la sort de comptar entre els seus torroellencs amb 
persones com en Ramon Mascort que han dedicat la seva vida a la preservació del medi, el 
coneixement de la història i l’admiració per les formes artístiques.  
 
La Casa Galibern, seu de la Fundació Mascort, posa a disposició de tothom qui vulgui visitar-la, 
tots els valors de coneixement, sensibilitat i defensa del nostre territori, a través de les seves 
exposicions i de les diferents publicacions que ha tret a la llum sobre temes molt diversos com 
la història, l’art, el coneixement del medi natural, etc. Al llarg de cada exposició, es fan visites 
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guiades gratuïtes per a les persones que tinguin interès en aprofundir cada un dels temes sobre 
els que es tracta. 
 
 Llar de Jubilats El Recer de Torroella de Montgrí 

 
Parlar del Recer de Torroella, és parlar de molta gent que ha dedicat als altres el temps del seu 
moment de jubilació, és parlar de tanta altra gent que ha col·laborat organitzant les moltes 
activitats que l’entitat ha ofert. Parlar del Recer és, en definitiva, parlar de la gent gran del 
nostre municipi. 
 
Jaume Surroca en un article publicat al Llibre de la Festa Major de l’any 1992 ens diu: “Hi 
acudim i hi passem estones molt bones. Jo que no he estat mai amant de les cartes ni hi 
entenc res, solament m’entretinc jugant partides de dòmino, però segurament que amb el que 
més gaudeixo és fent tertúlia amb aquesta jovenalla. Solem repassar coses de 50 anys enrere o 
bé comentar notícies dels diaris, que n’hi ha de tots colors! Ens reunim moltes tardes, tres o 
quatre hores al bar. Encara que la majoria de taules estan ocupades per personal que fa la 
botifarra, un canariot o una partida de dòmino, nosaltres ocupem gairebé sempre el mateix lloc 
enfront de la porta de l’entrada principal. En Pere Negra, en Pere Gou, en Joan Sureda, en Salvi 
Radressa, em Josep Solés, en Faust Martí, l’Emili Martí, en Pere Puig, en Carles Ramió, 
l’Anselm Isern, en Josep Romaguera, en Joaquim Corominas que ens deixa molt aviat, en Pere 
Serra, en Lluís Bruguera, en Joan Batlle que és el més gran de la colla i explica que tot i tenir-ne 
92 de fets encara puja alguna vegada al castell. Jo sóc el més jove. Tinc no gaire més de 65 
anys”. 
 
El 5 de febrer de 1983 s’inaugurà l’edifici de la Llar de Jubilats El Recer amb una gran 
participació de la gent de Torroella i la inauguració d’una exposició de pintures i escultures 
d’artistes locals. Uns mesos més tard es constitueix la primera junta directiva de l’entitat que es 
faria càrrec de la gestió del Recer i de la organització de les diferents activitats, amb Salvador 
Vilà com a president. Des de la seva constitució, l’Associació Llar de Jubilats El Recer de 
Torroella de Montgrí, a través de la seva tasca ha donat resposta a situacions que van lligades a 
la vellesa, com l’aïllament social, les carències materials i els problemes de dependència física 
i/o psíquica.  
 
Al llarg dels anys, les diferents juntes directives que ha tingut l’entitat, han treballat per donar 
resposta a una sèrie de necessitats que presenta la gent gran: activitat esportiva, tallers de 
memòria, informàtica, excursions i sortides, biblioteca, i un llarg etcètera. D’Altra banda, al llarg 
dels anys s’han anat formant grups que han desenvolupat diferents activitats, són l’Argent Viu 
que es cuiden del Playback; el Club de Petanca i la Coral del Recer. Anys enrere hi havia hagut 
una secció de confecció de vestits de paper. Totes aquestes activitats s’han anat ampliant i 
millorant al llarg dels anys i són una contribució valuosíssima al benestar de les persones grans 
de Torroella de Montgrí. 
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En arribar les festes i celebracions, el Recer lluny d’aturar-se, es cuida de programar activitats 
per celebrar-les. Es tracta de festes com la festa anual del Recer que se celebra a principis de 
febrer, la festa de Sant Jordi, la festa d’estiu, l’Onze de Setembre, el Cap d’Any. A més cada 
diumenge el Recer organitza ball i bingo per tots els seus associats. 
 
Al llarg dels seus trenta-un anys d’història, el Recer ha comptat amb diferents juntes que s’han 
cuidat de la seva gestió. Han estat moltes persones que han dedicat part del seu temps als 
altres, i a qui avui voldríem retre un sentit homenatge. Les juntes que hi ha hagut al llarg 
d’aquests anys han estat encapçalades per: Salvador Vilà, Jaume Garcia, Paula Coll, Mercè 
Font, Teresa Kleiner i l’actual president, Joaquim Matas. 
 
Tots formem part d’aquesta colla noble 
Que busca esplai a dintre del Recer 
I el nostre anhel és l’agulló d’un poble 
Ple d’il·lusions i esperit capdavanter 
 
(Himne del Recer. Lletra: Fèlix Graells i Farró; música: Enric Vilà i Armengol)”. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Concedir el guardó de la Medalla del Montgrí de l’any 2014 a les següents persones i 
entitats:  
 

- Sr. Louis Carles, alcalde del municipi de Torrelles de la Salanca, entre els anys 1983 i 
2014. 

- Sr. Ramon Mascort i Amigó, president i fundador de la Fundació Mascort de Torroella de 
Montgrí. 

- Entitat local Associació Llar de Jubilats El Recer de Torroella de Montgrí. 
 

2n. Notificar aquest acord als interessats». 
 
INTERVENCIONS: 
 
Sr. Josep Maria Rufí: primer de tot, voldríem aprofitar l’avinentesa per tenir un sentit record per 
la Joana Darné, activista cívica i cultural, Medalla del Montgrí 2005, que va morir el passat 29 
de juliol. 
 
En segon lloc, volem expressar la nostra sincera felicitació als guardonats d’enguany. Al senyor 
Louis Carles, promotor, amb el l’exalcalde Albert Bou, d’aquest agermanament que compleix 
vint-i-cinc anys que ell ha viscut en primera línia i que uneix dues poblacions d’un mateix país. 
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Al senyor Ramon Mascort, president i mecenes de la Fundació Mascort, amb seu a la Casa 
Galibern, per la seva contribució al coneixement de la nostra història, per fer-nos comprensible 
l’art i per la seva defensa de la natura i el paisatge que ens identifica com a torroellencs. 
 
A la Llar de Jubilats El Recer, pels trenta anys de l’associació i d’activitats, per preservar les 
tradicions i la memòria històrica i per la contribució al benestar de les persones grans del 
municipi, a qui ho devem tot. 
 
Sense més intervencions, la proposta queda aprovada per UNANIMITAT.  
 
 
6. DONAR COMPTE DE L’APROVACIÓ DEL DECRET 106/2014, DE 22 DE JULIOL, PEL QUAL 
S’APROVA LA CONSTITUCIÓ DE L’ENTITAT MUNICIPAL DESCENTRALITZADA DE L’ESTARTIT, 
EN EL TERME MUNICIPAL DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 703/11 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte de l’aprovació del Decret núm. 106/2014, de 22 de juliol, pel qual 
s’aprova la constitució de l’Entitat Municipal Descentralitzada de l’Estartit, i que es va publicar al 
DOGC núm. 6671, de 24 de juliol de 2014. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
Sr. Lluís Coll: la nostra intervenció està basada en arguments diversos. Per UPM aquesta EMD 
es va tramitar de forma ràpida i d’amagada i sense consens. Això ha produït una desconfiança 
amb el procés. L’EMD està avalada per la Generalitat i UPM vol una solució definitiva i 
permanent en el temps. Cal que la solució tingui benefici per a tota la gent del municipi. No és 
la nostra intenció bloquejar res, i proposo tres accions: 
 
1. Per la setmana propera, una reunió amb els tècnics de l’Ajuntament, Secretaria, Intervenció 

i assessor jurídic, per tal que indiquin el camí legal que ha de seguir l’EMD i que puguin 
intervenir tots els regidors.  

2. Demanem que totes les competències que s'hagin de cedir a la EMD i que no siguin les 
expressades en el document aprovat per la Generalitat de Catalunya, s'informin, es 
consensuïn i es passin obligatòriament per aquest Ple que es el màxim òrgan d'expressió 
democràtica dels nostres ciutadans. Si es fa així pensem que no s'ha d'esperar a les 
properes eleccions ja que tant democràtic es aquest Ajuntament com el proper. 

3. Demanar a ERC que, si l’equip de govern i els altres grups accepten la proposta, es deixi la 
moció sobre la taula, atès que l’equip de govern ha perdut la majoria. Si això es consensua, 
UPM no posarà pals a les rodes i aconseguirem que l’EMD es desenvolupi en benefici de 
tots els ciutadans.  

 
Sr. Josep Maria Rufí: un cop aprovada l’EMD dins el municipi, aquest és el terreny de joc on es 
gestionarà el municipi i ens mourem en terreny polític, i en aquest sentit plantejarem propostes i 
candidatures a les properes eleccions.  
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Sr. alcalde: les peticions són més que coherents i lògiques, ja que diu el que s’ha de fer. 
D’alguna manera també es va demanar a Secretaria que es fes un informe dels passos a seguir 
a partir de l’EMD. A nivell d’Intervenció i secretari i assessor jurídic se’ns informarà de quin és el 
camí que hem de seguir.  
El tema de les competències, són les que no estan reflectides en la memòria. Cal dir que el 
Consell Municipal ja té unes competències concretes. Sempre que s’ha delegat una 
competència, sempre s’ha fet per ple. Estic d’acord en que no cal esperar al nou govern, ja que 
actualment estem elegits també democràticament. Hem de vetllar per tot el procés.  
 
Estic content i m’alegro del canvi de discurs del grup d’UPM en relació amb l’EMD i els passos a 
seguir seran beneficiosos de cara al municipi.  
 
A la petició feta pel grup d’Esquerra, no li puc respondre ja que ho debatrem en el punt 7.  
 
 
7. APROVAR LA MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA 
DE CATALUNYA EN RELACIÓ AMB LA IMPLEMENTACIÓ DE L’ENTITAT MUNICIPAL 
DESCENTRALITZADA DE L’ESTARTIT. EXP. 703/11 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el text de la moció, el qual es transcriu íntegrament 
a continuació: 
 
«Atès que el Govern de la Generalitat de Catalunya va aprovar el 22 de juliol de 2014 l’entitat 
municipal descentralitzada de l’Estartit, en el terme municipal de Torroella de Montgrí. 
 
Atès que la participació de la nova entitat en els ingressos de l’Ajuntament de Torroella de 
Montgrí i la divisió patrimonial s’ha de fer d’acord amb el que disposa la memòria de creació de 
l’entitat municipal descentralitzada de l’Estartit, aprovada pel Ple per 9 vots a favor (CIU, L’EST, 
PP) i 8 en contra (ERC, UPM, COET), el 9 de gener de 2014. 
 
Atesa la pèrdua de majoria del govern municipal. 
 
Atès que l’òrgan de govern que regirà la nova entitat fins a les pròximes eleccions municipals de 
maig de 2015 s’haurà de constituir conforme al que disposa el Decret 78/1998, de 17 de 
març, pel qual es regulen les comissions gestores municipals. Una comissió gestora que encara 
s’ha de constituir. 
 
Atès que l’article 82 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós 
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, estableix les competències de les entitats 
municipals descentralitzades. 
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Atès que l’article 82.1 d’aquest Decret legislatiu 2/2003 disposa que són COMPETÈNCIES 
PRÒPIES de l’entitat municipal descentralitzada: 
 
a) La vigilància dels béns d’ús públic i dels comunals. 
 

b) La conservació i l’administració del seu patrimoni, inclòs el forestal, i la regulació de 
l’aprofitament dels seus béns comunals. 
 

c) L’enllumenat públic i la neteja viària. 
 

d) L’execució d’obres i la prestació de serveis de competència municipal d’interès exclusiu 
de l’entitat, quan no són a càrrec del municipi respectiu o de la comarca. 
 

e) L’ordenació del trànsit de vehicles i de persones en el seu àmbit. 
 

f) La conservació i el manteniment dels parcs i jardins i del patrimoni històric i artístic del 
seu àmbit. 
 

g) Les activitats culturals i esportives directament vinculades a l’entitat. 
 
Atès que aquestes competències són les que l’Entitat Municipal Descentralitzada de l’Estartit 
assumeix en el moment de la seva aprovació pel Govern. 
 
Atès que l’article 82.2 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós 
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, disposa que l’Ajuntament PODRÀ DELEGAR en 
l’entitat municipal descentralitzada altres competències. 
 
Atès que aquesta delegació, si s’escau, s’haurà de formalitzar a través d’un CONVENI de 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i signat entre les dues parts. 
 
Atès que les competències del Consell Municipal de l’Estartit no són coincidents amb les 
pròpies de les entitats municipals descentralitzades que disposa l’article 82 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril. 
 
Per tots aquests motius, el grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya proposa al Ple 
els següents ACORDS: 
 
Primer. Crear una comissió municipal amb tots els grups polítics del Ple per tutelar el període de 
transició del Consell Municipal de l’Estartit a l’Entitat Municipal de l’Estartit i vetllar pel procés 
en els mesos que queden fins a les properes eleccions municipals. Una comissió que es justifica 
per la transcendència de la qüestió i el seu impacte econòmic i pressupostari a l’Ajuntament de 
Torroella de Montgrí. 
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Segon. Deixar al Ple de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí sorgit de les properes eleccions 
municipals de maig de 2014, i a la Presidència i Junta de Veïns de l’EMD, elegits 
democràticament, la legitimitat de qualsevol decisió en relació amb les competències 
delegables en virtut de l’article 82.2 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, per tal de generar un 
consens ampli. 
 
Tercer. Exigir que qualsevol decisió en relació amb competències, transferències econòmiques, 
taxes, inversions i convenis sigui aprovada per aquest Ple municipal. 
 
Quart. Demanar informe als Serveis Jurídics Municipals, Secretaria i Intervenció en relació amb 
les qüestions plantejades en aquesta moció». 
 
INTERVENCIONS: 
 
Sr. Francesc Ferrer: he manifestat al llarg d’aquests dies que no vull veure mala intenció pel 
grup d’ERC, que per cert veig que es una moció amb molt perfil polític, però sembla posar fre a 
la velocitat d’implantació de l’EMD. Crec que aquesta ha de néixer amb la puresa pròpia per tal 
que en el futur tingui permanència. També ens hem de donar un vot de confiança per gestionar 
aquest nou mapa polític municipal. Estic d’acord que cal crear una comissió amb tots els grups 
per la transició a les eleccions del 2015 i que cal que qualsevol transferència de competència 
es faci amb el màxim de consens. Crec que hem de ser receptius, tolerants i benintencionats. 
Si algú es desfà en males arts, afectarà tot el poble. El que avui ens toca fer es demanar un 
acte de confiança i que entre tots podem portar a bon port aquesta nova situació política 
municipal.  
 
Sr. Gregori Sarquella: Des de COET hem manifestat sempre la nostra preocupació en relació a la 
gestió i creació de l’EMD. No per la seva existència ni la regulació jurídica sinó per les persones 
que gestionen aquest procés. 
 
Ja vam manifestar que aquest procés s’ha fet d’esquenes al poble, sense comptar amb cap 
participació ni escoltar la voluntat de les persones. Negant els processos d’informació i la 
consulta popular que vam demanar perquè fos el poble qui decidís si volia, o no, una Entitat 
municipal descentralitzada. 
 
El que ens preocupa és que tot aquest procés continua portant-se de la mateixa forma, 
d’esquenes al poble, sense informar i sense comptar amb la voluntat del poble. 
 
L’exemple més clar és que avui dia, poca gent coneix què representa una entitat municipal 
descentralitzada. 
 
Volem deixar clar que: 
 



 

 

 

 

 

 

 

 

 
Ple 9/2014, de 7 d’agost 

 

319 

 

No estem en contra de l’EMD, Estem en contra de com s’està fent aquesta EMD. 
Estem en contra que una sola persona gestioni tot el pressupost i recaiguin en ell totes les 
decisions. Doncs tenim por que tot això acabi en un règim de caciquisme. 
Doncs estem en contra de què es limiti la possibilitat de control i fiscalització. 
Doncs estem en contra que es gestioni mitjançant el favoritisme i la desigualtat. 
Alhora, volem deixar clar que, les mateixes persones que volen portar aquest procés porten 10 
anys a l’equip de govern i l’Estartit continua igual o pitjor. 
No volem una Sicilia a l’Estartit. 
Volem la prosperitat d’un poble descuidat per tots els equips de govern. 
 
Sr. Josep Maria Rufí: sempre hem defensat que una entitat municipal descentralitzada (EMD) no 
era una bona opció per al nostre municipi, però ara que la Generalitat n'ha aprovat la seva 
constitució (a proposta de l’equip de govern de CiU, L’EST i PP) toca que tots ens posem a 
treballar per tal que la seva implementació aporti coses positives a tot el municipi. 
  
Creiem que la situació actual convida a fer una transició tranquil·la i transparent del Consell 
Municipal de l'Estartit cap a la nova EMD: estem ja pràcticament a finals de mandat (d'aquí a 9 
mesos hi haurà les eleccions que permetran escollir el nou ajuntament i el president de l'EMD). 
I si a això afegim que l'equip de govern (CiU, L’EST i PP) ja no té la majoria que li va permetre 
aprovar l'EMD el gener passat per 9 vots a 8, ens trobem en una situació de provisionalitat del 
govern municipal des de la qual creiem que no es poden prendre decisions que condicionin el 
futur del municipi sense el suport de la majoria del Ple. 
 
Per això presentem al Ple d'agost aquesta moció per tal que la transició del Consell Municipal de 
l'Estartit es comenci a fer des del principi de forma transparent i amb el suport de la majoria del 
Ple municipal i que es deixin al nou ajuntament i junta de veïns de l'EMD que surti de les 
eleccions municipals del 2015 les delegacions de les competències no previstes en el 
document de l'EMD i que actualment disposa el Consell Municipal. 
 
Ja tenim l'EMD de l'Estartit aquí. Despleguem-la bé. 
 
Sr. alcalde: en aquesta moció evidentment no discutim EMD sí o EMD no. Vagi per endavant 
que el nostre vot serà desfavorable pel contingut de la redacció. Estem en un procés tècnic en 
què els tècnics ens marcaran el procediment. Aquesta moció és molt política i oportunista. 
Quan es va explicar a les informatives, coincidia amb la moció, però una vegada llegit el text que 
es va facilitar, cal dir que moltes coses no es van explicar. No aniré a llegir la moció novament, 
però en l’exposició inicial, indicant que el govern es troba en minoria, es podria donar una 
valoració més rica en el fet de prendre les decisions, ja que s’hauran de discutir per tothom les 
competències que ha de tenir l’EMD sobre tot si no hi ha majoria.  
 
Es comenten les competències pròpies de l’EMD obligatòries, però no es comenta quines 
competències té a hores d’ara el Consell Municipal de l’Estartit i que les ha gestionat sense 
problemes.  
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En relació amb la creació d’una comissió municipal, dir que fa un any en aquest Ple es va crear 
una comissió per vetllar pel procés i vostè va emetre una notificació dient que no volien ser 
convocats, ja que no volien participar. Vostè ara demana una comissió per vetllar pel procés, 
quan l’Ajuntament fa un any que està vetllant pel procés.  
 
Es demana posposar per les eleccions del 2015 les competències i decisions. No cal esperar, 
amb un govern en minoria amb més motiu es pot arribar a un acord amb les competències que 
ja marca la memòria.  
 
En el tercer punt, paraules típiques de vostè: exigir, aquí no estem per exigir. Intentar buscar un 
consens amb paraules d’aquestes no m’agrada.  
 
Pel que fa a la sol·licitud d’informe, això és lògic i és un fet que ens han d’explicar. Els nostres 
serveis jurídics ens diran quan i com ha de funcionar l’EMD i com pot afectar el pressupost. No 
sé si serà la propera setmana, però evidentment la farem.  
 
Em sembla que parlo en nom de l’equip de govern, el nostre vot seria en contra.  
 
Sra. Sílvia Comas: només dir que estic d’acord amb les paraules de l’alcalde. Agrair al grup 
d’UPM la mà estesa en aquest tema. Esperem que hi hagi un major consens a partir d’ara. Crec 
que no aprovar el conveni fins a les següents eleccions seria un error per al funcionament de 
l’EMD per les competències que des de fa 10 anys té el Consell Municipal i són tràmits que es 
feien des del Consell. Són competències que afectarien serveis bàsics que ara ja es presten pel 
Consell Municipal. No crec que sigui el millor parar el procés fins d’aquí a 10 mesos.  
 
Sr. Lluís Coll: el vot d’UPM us donarà una oportunitat. El nostre vot serà una abstenció.  
 
VOTACIÓ: la moció queda NO APROVADA amb 5 vots a favor, 4 abstencions, i 8 en contra dels 
següents grups: 
FAVOR: COET (Sr. Gregori Sarquella) i  
ERC (Sr. Josep M. Rufí; Sra. Dolors Bassa; Sr. Marc Calvet i Sra. Laia Coll).  
ABSTENCIÓ:  
UPM (Sr. Lluís Coll; Sra. Caterina Matas; Sr. Narcís Noguer)   
i regidor no adscrit (Sr. Francesc Ferrer) 
EN CONTRA:  
CIU (Sr. Jordi Cordon; Sr. Francesc Puig; Sra. Núria Bosch; Sr. Joan Ramon Aladid);  
PP (Sr. Andrés Navarrete) i   
L’EST (Sra. Sílvia Comas; Sr. Genís Dalmau; Sra. Sandra Pibernat). 
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8. APROVAR LA MOCIÓ A FAVOR DE L’ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE 
MONTGRÍ AL PACTE DEL BAIX EMPORDÀ PEL DRET A DECIDIR. EXP. A112.1-2/14 
(SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 31 de juliol de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
«La nació catalana es va constituir al llarg de molts segles a través dels quals es van anar creant 
les seves característiques nacionals distintives, que avui són compartides per diversos territoris. 
En el cas concret de Catalunya, l’esforç per preservar aquelles característiques ha estat 
constant. Tenint en compte només al segle XX trobaríem mostres molt nombroses d’aquell 
esforç, especialment durant el franquisme i els anys posteriors. Més tard, la necessitat d’ampliar 
l’autonomia limitada aconseguida l’any 1979 va comportar la redacció d’un nou Estatut, que va 
ser aprovat en referèndum pel poble català el 2006. Però quatre anys després el Tribunal 
Constitucional es va oposar a la voluntat popular dictant una sentència que eliminava aspectes 
fonamentals de l’Estatut aprovat. Aquesta imposició va donar origen a la multitudinària 
manifestació del 10 de juliol de 2010, a les consultes populars sobre la independència que van 
tenir lloc a tot Catalunya entre 2010 i 2012, a la multitudinària manifestació de l’11 de 
setembre de 2012 i a l’extraordinària Via Catalana per la Independència de 2013. 
 
Característica bàsica d’aquestes grans mobilitzacions ha estat el seu caràcter transversal i no 
partidista i l’impuls fonamental que hi ha donat la societat civil. D’altra banda la reivindicació 
essencial d’aquelles amplíssimes mobilitzacions ciutadanes és la voluntat generalitzada que els 
catalans puguem exercir el nostre dret de decidir, de manera absolutament democràtica i 
pacífica, com qualsevol altra nació del món. Exercint aquest dret els ciutadans hem de poder 
expressar lliurement quina relació volem mantenir amb l’Estat espanyol o amb la Unió Europea, 
per exemple, fins a arribar a constituir un Estat independent, si així ho vol la majoria dels 
ciutadans.   
 
També les organitzacions polítiques majoritàries han actuat amb responsabilitat i consens. El 23 
de gener de 2013 el Parlament de Catalunya aprovava per considerable majoria (85 vots a 
favor, 41 en contra i dues abstencions) una declaració de sobirania en què s’afirmava de 
manera contundent que el poble de Catalunya té caràcter de subjecte polític i jurídic sobirà. 
Aquesta declaració és la base argumental per reclamar l’exercici del dret de decidir. El dia 12 de 
desembre de 2013, altra vegada, els grups polítics majoritaris, en deliberació amb el president 
de la Generalitat, van acordar la pregunta i la data del referèndum que ha de representar 
l’exercici concret del dret de decidir. 
 
La negativa immediata de l’Estat a permetre la celebració d’aquest referèndum engega un 
procés en què serà fonamental la ferma voluntat democràtica dels ciutadans de Catalunya i la 
unitat entre la societat civil i les organitzacions polítiques majoritàries. Cal, per tant, eixamplar 
encara més la base social dels partidaris del dret de decidir i fer l’esforç d’incorporar-hi grups, 
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entitats, associacions i col·lectius de tota mena perquè tots inclouen persones -parlin la llengua 
que parlin, hagin nascut a Catalunya o no- que estimen el nostre país, el defensen i volen que 
els ciutadans de Catalunya puguem decidir lliurement el nostre futur. Una vegada més no es 
tracta de cap opció partidista, com ho demostra la diversitat de les forces polítiques que hi 
donen suport. Es tracta del dret i fins i tot del deure que tenen tots els ciutadans de Catalunya, 
de poder expressar democràticament la seva opinió en aquest moment històric. Un dret al qual 
donen suport també un nombre àmpliament majoritari d’ajuntaments catalans.    
       
Per totes aquestes raons i considerant els moments històrics que viu el nostre país, aquesta 
Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
  
1r. Expressar el suport de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí a la nostra màxima institució 
nacional, el Parlament de Catalunya, per la Declaració de Sobirania del Poble de Catalunya que 
es va aprovar per gran majoria el 23 de gener de 2013, en què s’explicita que el poble català és 
subjecte polític i jurídic plenament sobirà, i per tant, capacitat per decidir lliurement el seu futur. 
  
2n. Expressar, igualment, el suport de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí a l’acord aconseguit 
en el mes de desembre de 2013 entre les forces polítiques majoritàries per convocar un 
referèndum sobre el futur de Catalunya el 9 de novembre de 2014, així com la pregunta 
corresponent. 
  
3r. L’adhesió de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí al PACTE DEL BAIX EMPORDÀ PEL DRET A 
DECIDIR, fent costat a la iniciativa compartida per un gran nombre d’entitats, associacions i 
col·lectius de la societat civil de la comarca del Baix Empordà, que té per objectiu essencial 
desenvolupar les condicions adequades i consolidar una majoria social molt àmplia per tal que 
sigui possible exercir democràticament aquell dret en la data fixada». 
 
VOTACIÓ: la moció queda aprovada per 16 vots a favor i 1 en contra amb la següent 
votació: 
FAVOR:  

- COET (Sr. Gregori Sarquella) 
- ERC (Sr. Josep M. Rufí; Sra. Dolors Bassa; Sr. Marc Calvet i Sra. Laia Coll).  
- UPM (Sr. Lluís Coll; Sra. Caterina Matas; Sr. Narcís Noguer). 
- CIU (Sr. Jordi Cordon; Sr. Francesc Puig; Sra. Núria Bosch; Sr. Joan Ramon Aladid); 
- L’EST (Sra. Sílvia Comas; Sr. Genís Dalmau; Sra. Sandra Pibernat) 
- regidor no adscrit (Sr. Francesc Ferrer) 

CONTRA: 
- PP (Sr. Andrés Navarrete)  

ABSTENCIÓ: - 
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9. DONAR COMPTE DE LA SENTÈNCIA DEL JUTJAT CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 2 
DE GIRONA (UPSD CONT. ADMINISTRATIU 2) EN EL MARC DEL RECURS NÚM. 307/2010, 
INTERPOSAT PER JOSEP DARNÉS ALABAU I PILAR MONT JORDÀ CONTRA L’AJUNTAMENT 
DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 778/10 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte de la Sentència núm. 207/2014, dictada pel Jutjat Contenciós 
Administratiu 2 de Girona (UPSD Cont. Administratiu 2), en el marc del recurs núm. 307/2010, 
interposat per Josep Darnés Alabau i Pilar Mont Jordà contra la resolució de la regidora 
d’Urbanisme de 10 de maig de 2010, d’ordre d’execució d’obres de contenció i consolidació a 
la finca situada al pg. del Molinet, 17, de l’Estartit. 
 
La sentència desestima el recurs contenciós interposat per Josep Darnés Alabau i Pilar Mont 
Jordà, ja que l’actuació administrativa està plenament ajustada a dret, amb la imposició 
expressa de costos. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
10. DONAR COMPTE DE RESOLUCIONS DICTADES EN MATÈRIA DE PERSONAL. EXP. 
158/14 (SECRETARIA) 
 
D’acord amb el que disposen l’article 291.3 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i l’article 94.3 del 
Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament del personal al servei de les 
entitats locals, el secretari dóna compte al Ple de les següents contractacions de personal per 
raó de màxima urgència: 
 

- Sra. Myriam Minnaert Morales, com a auxiliar de Turisme, amb caràcter laboral temporal 
eventual per circumstàncies de la producció, des de l’1 de juliol de 2014 al 30 de 
setembre de 2014. 

 
- Sr. Antonio Alfaro Molina, com a funcionari interí en la categoria d’agent de Policia Local, 

de l’1 de juliol al 30 de setembre de 2014, per fer front a la temporada d’estiu. 
 

- Sr. Juan Antonio Ajenjos Rodríguez, com a funcionari interí en la categoria d’agent de 
Policia Local, de l’1 de juliol al 30 de setembre de 2014, per fer front a la temporada 
d’estiu. 
 

- Sr. Miquel Pérez Fontanillas, com a funcionari interí en la categoria d’agent de Policia 
Local, de l’1 de juliol al 30 de setembre de 2014, per fer front a la temporada d’estiu. 
 

- Sra. Alba Batllori Treceño, com a funcionària interina en la categoria d’agent cívic, de l’1 
de juliol al 30 de setembre de 2014, per fer front a la temporada d’estiu. 
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- Sr. Carlos Jiménez Lazcano, com a funcionari interí en la categoria d’agent cívic, de l’1 

de juliol al 30 de setembre de 2014, per fer front a la temporada d’estiu. 
 
El Ple es dóna per assabentat de les contractacions esmentades. 
 
 
11. ASSUMPTES URGENTS 
 
No n’hi ha. 
 

 
B) PART DE CONTROL 
 
12. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES DELEGADES 
DEL NÚM. 1523 AL NÚM. 1848, CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 16 
DE JUNY DE 2014 I EL 15 DE JULIOL DE 2014 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals (ROF), el Sr. alcalde exposa als membres del Ple que han tingut a la seva 
disposició les resolucions que ha adoptat i les resolucions dictades per les regidories delegades 
del núm. 1523 al núm. 1848, corresponents al període comprès entre el 16 de juny de 2014 i 
el 15 de juliol de 2014, per tal que els regidors coneguin el desenvolupament de l’administració 
municipal als efectes del control i fiscalització dels òrgans de govern previstos en l’article 
22.2.a) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL). 
 
En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que els portaveus dels diversos grups del consistori que no formen part del govern 
municipal han anat rebent les actes de les Juntes de Govern Local, motiu pel qual no es 
relacionen els acords adoptats en aquesta part de control del Plenari. 
 
 
13. PRECS I PREGUNTES 
 
Sr. Francesc Ferrer: en primer lloc, un prec al Sr. Navarrete, atès que ha ampliat la plantilla de 
la Policia, cal dir que els actes incívics han augmentat. No sé si s’està fent un seguiment d’això.  
Per altra banda, preguntar en quin punt d’execució es troben les pantalles dinàmiques de Torre 
Moratxa. Estant en temporada d’estiu, no s’ha dotat de cap preventiu en aquella zona a on les 
guspires son fàcils i hi ha grups electrògens i hi ha risc d’incendi. Per un costat posem mesures 
preventives per a l’accés a la muntanya i per altre fem això que té risc d’incendi. És 
contradictori. 
 



 

 

 

 

 

 

 

 

 
Ple 9/2014, de 7 d’agost 

 

325 

 

Sr. Gregori Sarquella: puc comprendre que alguns de vosaltres em digueu que porto massa 
punts de “precs i preguntes al Ple” i, alhora, que per aquest motiu s’allarguen els plens. Així 
com les recomanacions de molts dels polítics aquí asseguts que em diuen que només comenti 
els 2 o 3 punts més importants. 
 
Tanmateix, haig de dir que des de COET creiem que tots els problemes que es van ocasionant 
són importants per als vilatans afectats i que en cap cas podem jutjar quins són importants i 
quins s’han de guardar al calaix. 
 
Sempre hem manifestat la idea de “als problemes solucions”, doncs tenim el deure d’exposar al 
Ple totes aquelles queixes, suggeriments o preguntes que els ciutadans ens fan arribar. 
 
De fet, nosaltres som els primers interessats en que totes les coses funcionin bé, i no tenir 
punts per portar al Ple; això, voldria dir que les coses s’estan fent bé, cosa que avui dia no 
passa. A partir d'aquí ja entraré en els punts com a tal de precs i preguntes. 
 
Aparcaments nucli antic 

 
Volem felicitar l’equip de govern perquè, desprès de més de 2 anys insistint en la necessitat 
d’arreglar i trobar una utilitat al terreny situat a la part alta del carrer Sant Agustí, per fi ha posat 
fil a l’agulla i hi ha instal·lat un aparcament. 
 
Des de COET pensem que s’ha de seguir aquesta línia d’intentar minimitzar l’impacte negatiu 
dels solars sense edificació situats al nucli de Torroella i buscant un ús als mateixos. 
 
Seguint en aquesta línia, proposem que s’intenti arribar a un acord amb el propietari del solar 
sense edificació situat al carrer Pintor Gimeno, per tal d’arranjar aquella zona com a aparcament 
lliure per millorar l’accés al nucli antic. 
 
A tal efecte, sol·licitem que es redacti un informe de viabilitat i oportunitat per efectuar aquest 
acord amb el particular. 
 
Immersions il·legals al Parc Natural de les Illes Medes 
 
El dia 1 d’abril, vam ser coneixedors de l’existència de 24 expedients sancionadors cap a 
empreses de submarinisme per incomplir la llei en relació amb el nombre màxim d’immersions 
permeses a la reserva natural de les Illes Medes. 
 
Doncs ara que ja han sortit les resolucions sobre les empreses sancionades, tornem a repetir la 
pregunta que vam formular fa alguns plens. 
 
Sr. Genis Dalmau, alguna de les empreses de les quals vostè és propietari, soci, partícip, o en 
què hi tingui relació directa ha estat sancionada per infringir la llei que regula les immersions al 
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Parc Natural de les Illes Medes? En cas afirmatiu, per coherència amb el càrrec que ocupa i 
l’honradesa que s’espera de polítics legals, i desprès d’estar tants anys involucrat a primera línia 
de la política municipal, li exigim que dimiteixi. En cas contrari, que es negui a respondre o es 
vulgui eximir la relació amb el càrrec que ocupa, exigim al senyor alcalde que, en virtut dels 
articles 41 del Reial Decret 2568/86 i l’article 13 de la Llei 30/92, revoqui les competències en 
l’àmbit de Turisme delegades al regidor Genis Dalmau mitjançant decret d’alcaldia, tal i com 
marca la citada llei, amb la reducció de sou corresponent. És veritat que, concretament ahir, 
varen tornar a sancionar la seva empresa per excés d'immersions? Sento campanes, però estic 
segur que no sóc sord. 
 
Seguretat ciutadana platja Estartit 
 
Tal i com ja sabeu, darrerament hi ha hagut robatoris a les guinguetes (xiringuitos) situats a la 
platja de l’Estartit. Alhora, els veïns consideren que no hi ha gaire control policial a la zona 
afectada. Per tant, proposem que es realitzi una acció per a la intensificació del control a la 
platja de l’Estartit. A tal efecte, oferim la nostra ajuda per tal de buscar una solució a aquest 
problema. 
 
Papereres passeig Griells 
 
Fa dues setmanes que no hi ha les papereres situades entre el passeig dels Griells i La Pineda. 
Recol·loqueu-les, si us plau, si pot ser abans que s’acabi l’estiu. 
 
Problemes enllumenat públic 
 
A causa dels nombrosos problemes amb l’enllumenat públic que hem pogut comprovar aquest 
mes de juliol en zones com la carretera de Barcelona, el carrer Pintor Gimeno, el passeig de 
Catalunya, el passeig Vicenç Bou, Torre Gran, Torre vella, passeig del Molinet, entre d’altres, 
sol·licitem que es redacti un informe sobre les problemàtiques existents en relació amb 
l’enllumenat públic, on consti la quantificació de les aturades de llum, així com la seva causa. 
 
Llum lavabos públics Griells 
 
No funcionen els llums dels banys públics situats als Griells. Demanem que s’arreglin. A més, 
s’hauria d’adequar el pas a aquests serveis per a minusvàlids, ja que no està adaptat. 
 
No entenem com es pot exigir a les guinguetes de la platja situades a 300 metres del passeig a 
adaptar els banys a minusvàlids quan aquest lavabo públic no té ni llum i l’accés no està 
adaptat a minusvàlids, doncs l’única rampa que hi ha per accedir a la vorera està tancada per 
una cadena i, a més, hi ha una pilona enmig de la mateixa vorera. 
 
Obres plaça de la Llevantina 
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Al Ple passat vam comentar la nostra preocupació en relació amb les obres que l’Ajuntament 
estava duent a terme a la zona de la Llevantina sense projecte ni planificació. 
 
Ara fa un mes, vam preguntar al Ple què es tenia pensat fer a l’espai on es van arrencar els 
arbustos per instal·lar el desguàs dels nous serveis públics, i vam obtenir com a resposta 
“encara no ho hem pensat”. Doncs voldríem preguntar, un mes després, si ja “heu pensat”, és a 
dir, si heu decidit què voleu fer en aquell espai, com a mínim per millorar la imatge actual. 
 
Serveis públics al port dels pescadors 
 
L’estiu passat vam queixar-nos que els lavabos públics de davant el port dels pescadors no 
tenien finestra. Doncs portem tot aquest estiu sense finestra una altra vegada. Sol·licitem que 
s’instal·li la finestra a aquests serveis. 
 
Alhora, creiem que s’ha d’adaptar l’horari d’aquests serveis a la demanda real. És evident que 
es tracta d’una zona concorreguda a l’estiu, i caldria, per tant, allargar l’horari actual. És a dir, 
fer un horari d’hivern i un d’estiu, ja que la realitat no és la mateixa. 
 
Passeig del Molinet 
 
En relació amb el passeig del Molinet, estem molt satisfets que s’hagi reobert aquest espai a les 
persones. Amb la voluntat que la gent pugui aprofitar més aquest entorn, voldríem proposar que 
s’hi instal·lés o s’arreglés la il·luminació per tal de poder transitar-hi també quan és fosc. 
 
Pas vianants entrada l’Estartit 
 
Com vostè ja sap, portem des del 2011 demanant que s’arregli el pas de vianants de l’entrada 
de l’Estartit que surt d’una zona enjardinada municipal i acaba en una tanca. Doncs, el passat 
dia 9 de juliol, el Sr. Cordón es va comprometre a adequar aquest pas de vianants. Un mes 
després li preguntem: senyor alcalde, quan pensa arreglar-lo? Per què no l’ha arreglat encara, 
sent coneixedor de la problemàtica i més havent dit públicament que l’arreglaria? També 
esperarà tot l’estiu a veure si hi ha algun altre accident? 
 
Sorra avinguda de Grècia 
 
Cada estiu hem proposat que es prenguessin mesures per a solucionar l’escapament de la sorra 
de la platja de l’Estartit cap a l’avinguda de Grècia, carrers paral·lels i, fins i tot, aquest any 
arriba a l’entrada de l’Estartit.  Aquest problema no només afecta la imatge turística que donem, 
sinó que també és un problema de seguretat per al trànsit de vehicles, principalment per a les 
motos (ja hi ha hagut almenys una caiguda). A més, és un tema que afecta directament els 
comerços i veïns d’aquella zona. Penseu arreglar-ho? Actualment teniu previst de realitzar-hi 
alguna actuació de neteja? 
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I, per últim, demanar la reducció dels sous dels tècnics que cobren més de 50 mil euros, dels 
sous dels polítics per ineficients, i reduir les juntes de govern de 2 a 1.  
 
Sr. Lluís Coll: com està el tema de la concessió del servei de neteja? Per altra banda, referent al 
servei de policia, voldríem que ens fes arribar els horaris i el plànning de serveis que s’estan fent 
en aquests moments.  
 
Sr. Narcís Noguer: felicitar l’equip de govern, ja que s’ha posat el pas de vianants a l’estació de 
busos. Però ho han fet avui al migdia i us heu descuidat de la part de baix. Demanaria també 
posar un altre pas de vianants a l’accés al pàrquing de vehicles. I referent a l’antiga parada de 
la plaça del Lledoner, preguntar si hi ha previst pintar o repintar a terra una zona de càrrega i 
descàrrega.  
 
Sr. Lluís Coll: han passat dos plens des que es va demanar el cost del vestuari dels Jardins John 
Lennon, demanaríem el cost quan estigui acabat.  
 
Sra. Laia Coll: al passat Ple del 15 de maig es va aprovar l’adjudicació del contracte de la gestió 
del servei públic d’escombraries i dels serveis de neteja viària, de neteja de platges i de 
clavegueram de Torroella de Montgrí. Avui, quan portem dos anys des de l'aprovació del primer 
plec de clàusules, dinou mesos de la primera nul·litat i tres concursos, que aviat és dit, 
continuem sense poder adjudicar definitivament un servei obligatori i essencial pel municipi. 
 
La imatge de degradació és evident tant pel que fa a la recollida de les escombraries com pel 
que fa a la neteja viària d'algunes zones del municipi. 
 
No se'ns han atès demandes concretes i raonables dels regidors d'ERC. 
 
Des de fa molts mesos la recollida domiciliària en alguns carrers es fa molt tard, entre les 7 i les 
9 del matí. Això provoca que les bosses d'escombraries estiguin al carrer unes 10 hores, des 
que les famílies les treuen al carrer en l’horari que els demana l’Ajuntament. 
 
A l’estiu, amb la pujada de la temperatura, també la nocturna, aquesta situació pot agreujar 
problemes de salubritat, males olors i possibles escampades a causa d’animals lliures, gats i 
gossos. A més, la màquina netejadora efectua la seva tasca abans de la recollida de les 
escombraries en una estratègia del tot deficient. Els demanem la recollida molt abans, a la 
matinada. 
 
Com pensen solucionar aquests fets? 
 
Quines previsions hi ha respecte del recurs interposat al Tribunal Català de Contractes del 
Sector Públic i l'adjudicació a la nova empresa concessionària? al passat Ple de 15 de maig es 
va aprovar l’adjudicació del contracte d’escombraries. Avui continuem sense poder iniciar el 
servei. La imatge de degradació és evident. Des de fa mesos la recollida domiciliària al carrer es 
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fa molt tard i provoca que les escombraries estiguin al carrer més de deu hores i a l’estiu pot 
provocar problemes de salubritat. A més, la maquinària netejadora efectua la seva tasca de 
forma deficient. Com es pensa solucionar aquests fets? Què es pensa fer en relació amb el 
recurs interposat contra l’adjudicació del contracte? 
 
Sr. Marc Calvet: Sr. alcalde i Sra. regidora de Medi Ambient: recentment s'ha realitzat una poda 
a màquina de xiprers a la zona de l'Espai Ter i als horts del Tamariuà. Aquesta poda ha estat 
mot barroera i ha malmès greument les barreres de xiprers que són patrimoni natural i cultural 
del nostre municipi. Voldríem saber quina supervisió fa l'Àrea de Medi Ambient d'aquests treballs 
i com pensen restituir en la mesura del possible el dany fet, així com quines mesures prendran 
per tal que no es torni a produir un fet com aquest. Aquest fet va ser denunciat per Gent del Ter 
amb una instància amb registre d'entrada 5313, de data 15 de juliol 2014. Instància que a dia 
d'avui encara no ha tingut resposta. Vull demanar a la regidora de Medi Ambient que atengui 
aquesta instància i que la respongui amb la major brevetat possible.  
 
Sr. alcalde: en relació amb l’execució de les pantalles dinàmiques, no li sabria dir, ja que estan 
tutelades pels SSTT. En relació amb la previsió de neteja de franges per incendis, dir que 
aquesta actuació ja està feta. De fet són dues accions en certa manera contradictòries, ja que 
per un costat buides de contingut l’arbrat i els pins per posar les pantalles, tenint en compte 
que la pinassa aguanta el terreny per evitar esllavissades, són dos aspectes en cert aspecte 
contradictoris. En qualsevol cas el tema de la previsió d’incendis es va fer en el seu dia.  
 
Al Sr. Sarquella: majoritàriament ha fet precs i li agrairia, tot i que constarà en acta, i farem les 
accions que vostè demana.  
 
Sr. Andrés Navarrete: al Sr. Ferrer, el tema que ha comentat dels actes incívics, estem 
contractant més agents interins per tenir més presència policial al carrer. És inevitable que hi 
hagi actes incívics, però no s’han disparat. Estem treballant sempre per insistir en la prevenció.  
 
Sr. Francesc Puig: al Sr. Sarquella, agrair la felicitació pel tema del pàrquing del carrer Sant 
Agustí. A vegades els condicionants fan que s’hagin de valorar les decisions que no es puguin 
prendre a la lleugera i més quan depenen d’altres factors, com ara la propietat del solar. M’ha 
demanat el mateix pel solar del carrer Pintor Gimeno, però aquí es pot mirar les condicions de la 
propietat privada per intentar parlar. Però crec que és com l’altre cas, ja que estem en mans de 
bancs, però ho mirarem.  
 
Del tema de l’enllumenat fa anys que tenim problemes de manteniment i es va fent inversió per 
canviar enllumenat i transformadors. Tenim pendent també de fer inversions a través del 
PUOSC.  
 
Sra. Sílvia Comas: en relació amb el tema dels xiprers, s’ha fet per personal municipal i farem el 
seguiment per veure si són xiprers que tenen valor per al municipi. No tinc coneixement que 
s’hagi fet de forma diferent a les anteriors, però diré al tècnic que li faci una trucada.  
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Sr. Marc Calvet: no entenc la resposta que m’està donant, Sra. Comas. La poda s’ha fet de 
forma barroera. Hi ha, a més, una denúncia presentada amb instància a l’Ajuntament sobre 
aquesta poda. Entenc que vostè té una mitja dedicació i tenia temps de sobre per assabentar-
se d’aquesta situació, però crec que és una resposta molt pobra per una regidora de Medi 
Ambient.  
 
Sra. Sílvia Comas: molt bé, doncs moltes gràcies. M’informaré millor.  
 
Sr. Genís Dalmau: com sempre, Sr. Sarquella, vostè sent campanes i no sap d’on prové la 
fressa. Aquest incident que vostè diu que va haver un intent d’entrar a les guinguetes, es va 
identificar a la persona que ho havia fet.  
 
Sobre el tema de les papereres dels Griells, dir que no és veritat, ja que hi ha papereres, i es 
van tirar a terra, però es van tornar a posar.  
 
En relació amb els lavabos del c/ Oliva, no tenen enllumenat perquè és servei de dia. L’horari 
dels lavabos del passeig és horari de dia.  
 
Referent a la rampa, dir que és correcta, i el lavabo no es tanca i està obert 24 hores i la 
finestra es va reposar i es va trencar dos cops i s’ha decidit esperar per veure si es pot evitar 
això i que el bàndol que la trenca deixa de fer-ho.  
 
El tema de l’avinguda de Grècia, la sorra es neteja constantment, però hem tingut moltes pluges 
aquest mes però s’ha intentat fer cada dia.  
 
Respecte al tema de les illes Medes, Sr. Sarquella, jo sóc aquí per donar compte de la meva 
gestió com a regidor, però no de com jo gestiono les meves empreses privades, així com jo 
tampoc estic aquí per veure si vostè a les seves botigues té les seves dependentes assegurades 
o no. 
 
En els temes d’UPM i Esquerra sobre com està el contracte d’escombraries, li hauríem de 
preguntar al Sr. Sarquella, que és qui ha interposat el recurs.  
 
En relació amb la intervenció de la Sra. Coll, dir que és cert que potser es poden fer les coses 
millor. Però creiem que l’opció d’horari de recollida d’escombraries que hi ha ara és la menys 
dolenta. L’empresa FCC dedica tot el personal a la neteja manual i mecànica. Dir que hi ha un 
itinerari en què primer es recullen les bosses d’escombraries i després es fa neteja manual. 
Esperem que amb el nou contracte es pugui millorar el servei i la gent contribueixi amb el servei.  
 
Sr. Francesc Ferrer: en el tema dels incendis, sí que és cert que s’ha fet la neteja del sotabosc, 
la meva queixa, però, és si ara mateix que s’està actuant, si s’està picant sobre roca que pot 
provocar guspires i no sé si hi ha mitjans per a una actuació ràpida en cas d’incendi. Seria un 
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prec per prevenir aquest perill. També hi ha bidons de combustible que es queden a la zona i 
que podrien representar un perill. S’hauria de mirar d’evitar això.  
 
Sr. alcalde: li agafo el prec i el farem arribar a l’empresa que gestiona les obres.  
 
Sr. Gregori Sarquella: pel que fa al tema de les immersions il·legals, convido a qui vulgui que 
vingui a mirar les meves empreses, que són totalment legals, no com les d’altres.  
 
Sr. alcalde: Sr. Sarquella, faci un prec o pregunta, però no entri en aquestes qüestions 
personals.  
 
Sr. Gregori Sarquella: he demanat la revocació de les competències del Sr. Dalmau i ell ha 
eximit la seva resposta.  
 
Sr. alcalde: el Sr. Dalmau ja ha respost i jo he dit que en temes d’afers privats no hi entraria.  
 
Sr. Gregori Sarquella: referent a les papereres del safareig, les devien col·locar ahir. No s’ha 
respost el tema de les obres a la plaça Llevantina.  
 
Sr. alcalde: es donarà resposta a les peticions que ha fet Sr. Sarquella.  
 
I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el Sr. alcalde aixeca la sessió, essent les 22.18 h, i 
per a constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc aquesta acta que signa el 
Sr. alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
 
 
 
Jordi Cordon i Pulido    En dono fe – Pere Serrano i Martín 


